



ဘာဖလိန်ပရိတ်ကျွတ်ကောလိကျဆူကွီတင်သျှင်ထိုင်ပူတင်သမံသမိးခရီ

တင်ဆဲးလီမံ

တင်ဆဲးလီမံမုတ်တင်လအဆာတတ်ဘၣ်အကျိအကျဲန့ၣ်လီၤ. လတင်န့ၣ်အယိ, ဟံၣ်ဖိယိဖိအသိဒီးဟဲကောလိကျဆူဘာဖလိန်ပရိတ်ကျွတ်လီၤကဝီပူတဖၣ်ဆဲးလီမံန့ၣ်အဘဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်အမံလၢ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ကွီန့ၣ်အဂီၢ်သ့ဒဲးန့ၣ်လီၤ. ကသ့ၣ်ညါအါထိုင်တင်ဂုၢ်တင်ကျိအဂီၢ်, လဲဆူ <https://www.buffaloschools.org/Registration> တက့ၢ်.

ကောလိကျဆူနီကစၢ်တင်သိၣ်လိအဖိအတၢ်

ဖဲတၢ်ဟ့ၣ်အမးခံကတီၢ်တကတီၢ်အဆာကတီၢ်, ကီၢ်ရဲၣ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤလဲလါကတီၢ်လီၢ်မုၢ်ကွီမိကရူၢ်လတၢ်ယုထာဆိပၢ်အိၣ်တဖၣ်ဆူကွီအတၢ်သျှင်ထိုင်တဖၣ်အပူန့ၣ်လီၤ. ကွီတင်သျှင်ထိုင်ပူပဆူတၢ်ကရူၢ်တကရူၢ်စုၣ်စုၣ်, ယုဒီးအဘဲသ့ၣ်ကွီခိၣ်နီၣ်ကရူၢ်တဖၣ် (SLT), ကွီဂံၢ်ခိၣ်ထံးပဆူရဲၣ်ကျဲတၢ်ကရူၢ်တဖၣ် (SBMT), ဒီးပူဘျူလီယုၢ်စုတဖၣ်ဒုးအိၣ်ထိုင်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤတဖၣ်ဒုးသီးကအိၣ်ဒီးကွီဖိလတၢ်လဲထိုင်လဲထီတအိၣ်လတၢ်မလိစိၣ်တဖၣ်ကဟဲထိုင်ကောလိကျဆူနီကစၢ်တင်မလိဆိန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအပတီၢ် ၁ တဖၣ်အံၤပၣ်ယုၢ် Pre-K တူ ၂ တီၤကွီဖိခဲလၢ်လၢဘၣ်တၢ်ကွီမုၢ်အိၣ်တဖၣ်, ပူ ၁၂ တီၤကွီဖိ, ဒီးပူမလိတၢ်ဖိလအလိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢ်အါကတၢ်တဖၣ်(ကွီဖိတဖၣ်လအိၣ်ဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲလတၢ်မလိစိၣ်တဖၣ်ဖဲလီၤကဝီတဖၣ်ဒုးအမုၢ်- တၢ်ထိုင်ကွီအနီၣ်ထိုင်လၢတဂ့ၢ်, တဖျိဘၣ်, ကွီဖိလဘၣ်ဂဲၤလီၢ်တဖၣ်)န့ၣ်လီၤ. တုၤတၢ်တူၢ်လီၢ်ဆာကတီၢ်လတၢ်တယၢ်ဟံၣ်အိၣ်တဘျီ, ကဘၣ်တၢ်ဆဲးကျိးအိၣ်ဒီးမိၢ်ပၢ်ဒီးပူကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်လကျဲအါဘိန့ၣ်လီၤ.

တချုးလၢဆူကောလိကျဆူအဘဲသ့ၣ်အဖိဆူကွီကိးမုၢ်ဂီၤဒဲး, မိၢ်ပၢ်/ပူကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်တၢ်ယုထီၣ်အဘဲသ့ၣ်လၢကမၤတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်သမံသမိးကွီဖိဆူၣ်ချလၢ (COVID) ဂီၢ်အလံၢ်, တၢ်ထံၣ်န့ၣ်အိၣ်သ့ဖဲ (ပကဟံၣ်ထိုင်အိၣ်လၢပုၢ်ယဲၤသန့ဒီးကအိၣ်စုၢ်ကိးဒီးလံၢ်ကွဲးဒီးဖဲကွီလတၢ်ကဆူဆူဟံၣ်ကိးနံၤဒဲးအဂီၢ်), ဒဲးသိးကဆာတၢ်လၢမုၢ်အဘဲသ့ၣ်အဖိအိၣ်ဒီးတၢ်ပူဖျိလၢကထိုင်ကွီအဂီၢ်ခါန့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်, ပယုကညးမိၢ်ပၢ်တဖၣ်လၢကထိုင်န့ၣ်အဘဲသ့ၣ်အဖိတၢ်ကိးကိးနံၤဒဲးတချုးဟးထိုင်လၢဟံၣ်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်မၤအကျိအကျဲ-

ဒဲးကရူၢ်တကရူၢ်စုၣ်စုၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထိုင်အိၣ်လၢကဟဲထိုင်ကောလိကျဆူတၢ်မၤအိၣ်ထံးတပတီၢ်လၢနီၢ်ကစၢ်တင်မလိဆာကတီၢ်အသိး, မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါအဘဲသ့ၣ်လၢအကစၢ်အကျိခိၣ်ထံးခိၣ်ဖျိကီၢ်ရဲၣ်ပုၢ်ယဲၤသန့ဒီးခိၣ်ဖျိလိပရၢဒီးလိတဲစိတဖၣ်ခိၣ်ဖျိအဘဲသ့ၣ်အဖိကွီန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤကဆူကဆီ/တၢ်မၤသံတၢ်ဆါယၢ်အကျိအကျဲတဖၣ်-

တၢ်မၤသံတၢ်ဆါယၢ်တဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိသ့ၣ်နီတဘျီဘၣ်(အဖိ, တၢ်ထွါတၢ်, ကသံၣ်ပြီအၤလၢခးကွဲးလံၢ်တဖၣ်အဂီၢ်)န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကဆူကဆီဒီးတၢ်မၤသံတၢ်ဆါယၢ်ကဘၣ်တၢ်မၤနီၣ်မၤယါအိၣ်လၢလံၢ်ခိၣ်ဖျိတနံၤဘၣ်တနံၤတၢ်မၤကဆီလံၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတဖၣ်အပူန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိတဖၣ်တၢ်ဟဲတုၤ- မၤကဆီဒီးတၢ်မၤသံတၢ်ဆါယၢ်အလီၢ်တဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်သုအိၣ်ခိၣ်ဖျိကရူၢ်တဖၣ်တချုးကွီစးထိုင်ဒဲးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကွီထိုင်အဆာကတီၢ် - မၤကဆီဒီးမၤသံတၢ်ဆါယၢ်ဖဲတၢ်လီၢ်လၢပူဖိၣ်ညါနီၣ်အမုၢ်ပဲတြီစုဖိၣ်, ယိသ့ၣ်ထးစုဖိၣ်, ယိလိမုၢ်တၢ်ဆိၣ်လီၢ်တဖၣ်, တနံၤ ၃ ဘျီန့ၣ်လီၤ. ကွီပူမတၢ်ဖိခဲလၢ်ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢ်တၢ်မၤကဆီတၢ်, လၢအပၣ်ယုၢ်တီၤအးသရၣ်/မုၢ်တဖၣ်ဒီးကွီသရၣ်/မုၢ်မၤစၢ်တၢ်တဖၣ်ဖဲမၤဝဲသ့န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဟးလီၢ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤကဆီဒီးမၤသံတၢ်ဆါယၢ်တနံၤခံဘျီန့ၣ်လီၤ.

ကွီတၢ်ကူတၢ်သိးဒီးတၢ်ကးဘၢမံၣ်တဖၣ်

လၢပဆဲးဟံးယၢ်ကျိကျဲအဂီၢ်, ကွီတၢ်ကူတၢ်သိးသန့တၢ်ဘျူကဘၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ကွီဖိထိုင်ကွီလအိၣ်ဒီးကွီတၢ်ကူတၢ်သိးသန့တၢ်ဘျူတဖၣ်တၢ်မုၢ်လၢအဘဲသ့ၣ်လၢကလူမၤထွဲအိၣ်, ဘၣ်ဆၣ်သနီၣ်ကဟံၣ်ဖိယိဖိလၢဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မံၣ်ဒီးကျိစုတၢ်ကီတၢ်ခဲတဖၣ်ကဘၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါကွီခိၣ်လၢကယုသ့ၣ်ညါဒဲးသိးကွီမၤစၢ်အဘဲသ့ၣ်အတၢ်လိၣ်လၢကမၤလၢပုၢ်ဒီးတၢ်မုၢ်လၢအိၣ်အဂီၢ်ကသ့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကးဘၢမဲၣ်တဖၣ်(masks)ကဘၣ်တၢ်သူအိၤလၢနီၢ်ကစၢ်တၢ်သိၣ်လိအိၤအတၢ်ဖဲအိၣ်လၢကိၤလီၢ်ကဝီၤပူၤ, ဖဲကိၤကရၢမိၢ်ပှၢ်တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ, ဒီးကိၤဘၢး(စ) မ့တမ့ၢ်ဝံစိၣ်တီၢ်ဆူၤအဂၤတဖၣ်လၢဘၣ်တၢ်အၢၣ်လီၤတၢ်တူၢ်လီၤအိၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကးဘၢမဲၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢတၢ်ကံညးအစၢ်ကတၢၢ်ခံကထၢဒီးဘၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်လၢမၤဘၢနီၤဒုဒီးကိၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကးဘၢမဲၣ်တဖၣ်ပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ကသၢအကျိၤမ့တမ့ၢ်အပူၤမ့တမ့ၢ်တၢ်ကးဘၢမဲၣ်လၢဘၣ်တၢ်တုၤအိၤဒ်တၢ်ကူတၢ်သိးတဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်. နဖိမ့ၢ်လိၣ်တၢ်ကးဘၢမဲၣ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျိးနဖိအကိၣ်ခိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်သ့စုတဖၣ်/တၢ်မၤကဆိၣ်တၢ်လီၤတဖၣ်

တၢ်ကဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၢတၢ်သ့စုတဖၣ်ခဲအံၤခဲအံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကဆိၣ်တၢ်လီၤ/စးခိထွါတၢ်တဖၣ်ကအိၣ်ဝဲဝဲတၢ်လီၤတဖၣ်လၢပှၢ်လ့ၢ်လီၤအါလၢကိၤတဖၣ်အပူၤ, လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီးတၢ်ဒီးပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိမ့ၢ်ဟးထီၣ်လၢတၢ်ဒီးပူၤဖဲတၢ်မၤလိအဆၢကတီၢ်, တၢ်မ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢကသ့အဝဲသ့ၣ်အစုတဖၣ်မ့တမ့ၢ်သူတၢ်မၤကဆိၣ်တဖၣ်ပုၤက့ၢ်န့ၣ်ကဒါက့ၢ်ဆူတၢ်ဒီးပူၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်အိၣ်/ထံအိၣ်တဖၣ်

ကိၣ်ဖိမဲလၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဂီၢ်တၢ်အိၣ်ဒီးမ့ၢ်ထူၣ်တၢ်အိၣ်ကလိန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိလၢအထီၣ်နီၢ်ကစၢ်တဖၣ်ကအိၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်အိၣ်လၢကိၤတၢ်အိၣ်လီၢ်, တၢ်ဒီးပူၤမ့တမ့ၢ်တၢ်လီၤအဂၤလၢတၢ်ပၣ်ပီၣ်နီၢ်အိၣ်တဖၣ်, အိၣ်သးလၢကိၤတဖၣ်စုၣ်စုၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ထံအိၣ်ကအိၣ်ဝဲလၢတၢ်ယုၣ်ထီၣ်အိၣ်ခိဖျိတၢ်အိၣ်အပူၤမၤတၢ်ဖိအဖိခိၣ်ဒီးခိဖျိတၢ်မၤပုၤထံပလီၤဘၣ်တၢ်ထီထီၣ်အိၣ်ဖဲကိၣ်လၢပူၤန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိယုၣ်ထီၣ်တၢ်မၤလိစိၣ်တဖၣ်ကဆဲးလဲၤဟံးန့ၢ်တၢ်အိၣ်တဖၣ်လၢမ့ၢ်ဆၣ်နံၤ-မ့ၢ်ပူၤနံၤ-မ့ၢ်ဖိဖးနံၤစးထီၣ်ဂီၢ် ၁၁ - မ့ၢ်ယုၢ်လီၤ ၁ န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လီၤ.

လီၤမ့ၢ်ပိးလီၤတဖၣ်

ကိၣ်ဖိတက့ၢ်စုၣ်စုၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤအဝဲသ့ၣ်ဒီးကီၢ်ရၢၣ်လီၤမ့ၢ်ပိးလီၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိလၢလီၤမ့ၢ်ပိးလီၤမ့ၢ်တအိၣ်ဘၣ်, မိၢ်ပၢ်ကဆဲးကျိးဖိအကိၣ်မ့တမ့ၢ်ကလဲၤဆူဝဲလီၢ်လၢတၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်သီ, စးဖိကဟ့ၣ်ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်မၤလိလီၤအိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ 1515 South Park Avenue လၢမ့ၢ်ဆၣ်နံၤတုၤမ့ၢ်ဖိဖးနံၤစးထီၣ်ဂီၢ် ၁၀ - ဟါ ၄ န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. လၢနီၢ်ကစၢ်တၢ်မၤလိအဂီၢ်, ကိၣ်သရၣ်/မ့ၢ်တက့ၢ်စုၣ်စုၣ်ကဆၢတၢ်လၢကိၤဖိတဖၣ်ကဘၣ်ဟဲစိၣ်အဝဲသ့ၣ်လီၤမ့ၢ်တၢ်ပိးတၢ်လီၤအဆၢကတီၢ်-; ဘၣ်ဆၣ်သနါက့, ကိၣ်ဖိတဖၣ်ကြးရဲၣ်လီၤကျဲၤလီၤလၢကဟဲစိၣ်အဝဲသ့ၣ်လီၤမ့ၢ်ပိးလီၤတဖၣ်ခိဖျိတၢ်သူထၢၣ်ဝံချၢမ့တမ့ၢ်ကိၣ်ထၢၣ်, လၢအဂံၢ်ပုၤပုၤ, ဆူကိၣ်ကိးနံၤဒီးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးအိၣ်ဖဲကိၣ်ဖိဖဲဖိကဟ့ၣ်လံာ်ဟံးယၢ်ဘၣ်ထွဲတၢ်အံးထွဲက့ၢ်ထွဲဒီးမုၤဒါလၢကိၣ်ဖိလီၤမ့ၢ်ပိးလီၤတဖၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အိၣ်သ့ဖဲ <https://www.buffaloschools.org/handbook> န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဆဲးကျိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်မၤသီထီၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဆဲးကျိးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤခိဖျိတၢ်သူလံာ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အိၣ်သ့ဖဲ <https://www.buffaloschools.org/contact> န့ၣ်လီၤ.

ဂ့ၢ်ဂီၢ်အုလီၤတဲစိ

BPS တၢ်မၤစၢၤလီၤကျိၤ - ၇၁၆-၈၁၆-၇၁၀၀

SCHOOLGY

ကိၣ်သရၣ်/မ့ၢ်ခဲလၢလၢ PK-၁၂ တၢ်ကသူတၢ်မၤလိလၢပၤဆူတၢ်အကျိၤအကျဲ, Schoology, ဒ်သိးကဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့သ့ဘၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်/မ့ၢ်တဖၣ်ကဒုးအိၣ်ထီၣ်လံာ်တၢ်မၤလိတဖၣ်ဒီးတီၣ်ထီၣ်လံာ်တၢ်မၤလိတၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်တီၣ်တဖၣ်လၢ Schoology, လၢအပၣ်ယုၣ်တၢ်ဂီၤမုၤဒီးပှၢ်ယဲၤသန့ဘျးစဲတဖၣ်, တၢ်အိၣ်လၢက့ၢ်လီၤမဲၣ်ဖျါဘျးစဲတဖၣ်, တၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါတဖၣ်, PowerPoints, ဒီး Nearpod တၢ်မၤလိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိတဖၣ်ကွဲးဆူလံာ်ဆူအဝဲသ့ၣ်အသရၣ်/မ့ၢ်တဖၣ်ခိဖျိ Schoology သ့စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤမူတဖၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ထွဲကိၣ်ဖိဒီးမိၢ်ပၢ်ကန့ၣ်လီၤဆူ Schoology အဂီၢ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အိၣ်သ့ဖဲအံၤ-: <https://www.buffaloschools.org/Page/88626> န့ၣ်လီၤ.

အါန့ၢ်အန့ၣ်, သ့ဖဲတသ့, ကီၢ်ရၢၣ်တီၢ်ပၢ်လၢကဆိၣ်ထွဲအါထီၣ်ဒီးအိၣ်လဲတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤအဂၤတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ်ကိၣ်လံာ်ဖးကွဲးဒိလၢဒုးကွဲးတၢ်တဖၣ်, တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအမၤလၢပုၤထီၣ်တၢ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် Zearn (လံာ်တၢ်ဒုးလၢ K-၆ တၢ်အဂီၢ်) အိၣ်လဲကျိၤကျဲၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် Lexia Core5 ဒီး PowerUp, myON, Moby Max လံာ်တၢ်ဒုး/စဲအ့ၣ်, Think Central, Nearpod, Pearson Realize, ဒီး Castle Learning တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်အံၤတၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့ခိဖျိပတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢ portal, Clever န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘျးစဲတဖၣ်ဆူ Clever တၢ်မၤန့ၢ်အိၣ်သ့စ့ၢ်ကိးလၢ Schoology ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိသးစၢ်တဖၣ်သူတၢ်ပီၣ်တဖၣ်ဒ်သိးကန့ၣ်လီၤဆူ Schoology ပူၤသ့စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.

ဝံစိတ်တီဆု

ဝံစိတ်တီဆုတံဖဲတံမတဖၣ်ကဘၣ်တံဟ့ၣ်လီၤအီၤဆူကွီဖိလၢကြးဒီးန့ၣ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်အဂီၢ်လၢဘး(စ)ဘီဘီမ့ၢ်ဂုၤမ့တမ့ၢ် NFTA ဘး(စ)မ့ၢ်ဂုၤန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိတဖၣ်ကလိၣ်သူတံကးဘးမဲၣ်လၢတံတူၢ်လိၣ်အီၤသ့တဘီယုၣ်ယီၤန့ၣ်လီၤ. မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဘၣ်တံမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤန့ၢ်အဖိတံကးဘးမဲၣ်လၢတံဆူၣ်အီၤ, တံသူက့ၤအီၤသ့ကိးနံၤဒဲးန့ၣ်လီၤ. ဘး(စ)ပူၤတံကမၤဖျၢလီၤပုၤနီၣ်ဂံၢ်, ဒီးကွီဖိတဖၣ်ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်တံကဟ်ပနီၣ်န့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အလီၢ်ဆုၣ်နီၤတဖၣ်ဒဲးသိးကမၤဂုၤထီၣ်တံအိၣ်စီၤစုၤလိၣ်သးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘး(စ)ဝဲလၢကဘၣ်တံမၤသံတံယံကိးနံၤဒဲးဝဲတံလီၢ်တဖၣ်လၢပုၤဖိၣ်အီၤအါဖဲဆုၣ်ကွီဖိတဖၣ်ဆူကွီအဘၣ်စၢန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိတဖၣ်စိၣ်အကစၢ်တံမၤကဆီၣ်စုပလီၤလၢ(အဆံးန့ၢ် ၈ အိၣ်စး)သ့န့ၣ်လီၤ. လံာ်ပျဲဒီးဘး(စ)တစိၣ်တလီၢ်တဖၣ်တံတသူအီၤဖဲ (COVID-19) တံဆါနးကတီၢ်န့ၣ်ဘၣ်. ကွီဖိတဖၣ်ကဘၣ်ဖျါထီၣ်လၢဘး(စ)အတံရဲၣ်တံက့ၤအက့ၤလံာ်ကဘျးပုၤဒဲးသိးကဒီးန့ၢ်ဝံစိတ်တီဆုတံမၤစၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဝံစိတ်တီဆုအက့ၤတံဂ့ၢ်တံက့ၢ်ကဘၣ်တံဆုအီၤလၢတံပရၢန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တံအကါဒိၣ်ကွီအိၣ်ဒီးန့ၣ်အိၣ်ဆိးလီၢ်ဒီးတံဆဲးကျိးတံဂ့ၢ်တံက့ၢ်လီၢ်ခံကတံန့ၣ်တက့ၢ်.

ကွီတံဖိတံလံၤတဖၣ်

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ကြးက့ၢ်သမံသမိးအဝဲသ့ၣ်အဖိကွီပျၢ်ယဲၤသန့မ့တမ့ၢ်ဆဲးကျိးအဝဲသ့ၣ်သရၣ်/မုၣ်တဖၣ်လၢတံဖိတံလံၤတဖၣ်အစရီၤန့ၣ်လီၤ. ကွီဖိတဖၣ်တံယုအဝဲသ့ၣ်လၢကဟဲစိၣ်ထံပလီၤတဖၣ်လၢတံသူက့ၤအီၤသ့ကိးနံၤဒဲးန့ၣ်လီၤ.

တံဆဲးကသံၣ်ဒီသအတံဆါတဖၣ်, တံမၤက့ၢ် (COVID) ဒီးကသံၣ်ဒီသအတဖၣ်

မိၢ်ပၢ်တဖၣ်တံသဆၣ်ထီၣ်အခံလၢကသမံသမိးအဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်ကသံၣ်ဒီသအတံဆါလံာ်အတံမၤနီၣ်တဖၣ်ဒဲးသိးကက့ၢ်မ့ၢ်န့ၢ်မ့ၢ်သီဘၣ်လံၤလၢကဘၣ်ဆဲးကသံၣ်ဒီသအတဖၣ်တခါဂုၤတခါဂုၤလၢကွီမၤလိၣ်အီၤလၢကန့ၣ်လီၤ/မၤသကိးတံလၢထီၣ်ကွီကသ့အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒဲးနယုယီးကီၢ်စဲၣ်ဆုၣ်ချူဝဲက့ၢ် (NYSDOH) ကမ့ၢ်တံသိၣ်တံသီ ၂၀၆၄ အသိး, ဘၢဖလိၣ်ပဒိၣ်ကွီတဖၣ်အပုၤကွီဖိဝဲလၢကဘၣ်ဒီးန့ၢ်ကသံၣ်ဒီသအဖဲအိၣ်ကွီသးန့ၣ်လၢ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ကွီန့ၣ်, လၢအပၣ်ယုၣ်ပုၤမၤသကိးတံခိဖျိတံမၤလိၣ်စီၤစုၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ (NYSDOH) ဟ့ၣ်လီၤတံက့ၢ်ကဟ်ခွဲးယံတုၤ ၂/၉/၂၁ အခါ, တံဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးမိၢ်ပၢ်/ပုၤက့ၢ်ထွဲတံတဖၣ်လၢကဟံးန့ၢ်တံဆါကတီၢ်အံၤဒဲးသိးကမၤလီၤတံလၢအဝဲသ့ၣ်အဖိဆဲးဘၣ်ကသံၣ်ဒီသအတဖၣ်လၢလၢပျဲလဲၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၢ်အန့ၢ်, ဒဲးတံဟ့ၣ်က့ၢ်ဟ့ၣ်ဖးပုၤခိဖျိဝဲလီၢ်လၢဒီသအတံဆါအသိး, က့ၤအဂုၤကတံလၢကမၤဆူၣ်ထီၣ်န့ၣ်အတံဂံၢ်တံဘါလၢကတြီဆါတံဆါယံဒီးတံဆုးတံဆါလၢမၤသံပုၤသ့တဖၣ်မ့ၢ်ဒဲးသိးအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတံဆဲးကသံၣ်ဒီသအတံဆါတဖၣ်လၢအလီၢ်ခံကတံန့ၣ်လီၤ.